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I henhold til § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvad har Naalakkersuisut af planer for bedre forhold til lægekonsultation i bygderne? 

2. Hvad har Naalakkersuisut af planer i forhold til behandling af kræftramte på et 

tidligere tidspunkt? 

3. De sidste tal viser, at der er alt for få læger i de forskellige steder i forhold til 

industrilande, for eksempel bør Upernavik med sine mange bygder have en normering 

på 4 læger, hvis forholdene skal forbedres. Har Naalakkersuisut planer om at ansætte 

flere læger i Upernavik? 

(Medlem af Inatsisartut Jens Napãtôk’, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Det er meget vanskeligt at komme til læge fra bygderne, selv folk med alvorlige symptomer, skal 

gentagne gange henvende sig for at komme til konsultation. Alle og enhver som følger med, kan se, 

at vi befinder os i en alvorlig situation og at der skal handling til. Da det er vanskeligt at komme til 

læge, konstaterer man kræftsygdom alt for sent og behandlingen starter alt for sent, og vi fra 

Naleraq mener, at der skal handles, så man fra bygderne lettere kan kontakte lægen og der skal 

banes vej for dette. Vi fra Naleraq mener, at man ikke altid kan ignorere det og udover 

trafikservicen må der handles for at bringe problemet i orden og der skal planlægning til. Der er alt 

for få læger i Avannaa, og hvis man kigger på Upernavik bør der ellers være 4 læger, ifølge de 

sidste tal. Derfor er det nødvendigt at ansætte flere læger, da Upernavik har mange bygder hvoraf 

flere kan betegnes som byer med voksende befolkningstal. 

 

Jeg ønsker at få svar inden udgangen af 10 arbejdsdage. 


